
к наголосила на заході го�
лова правління ПАТ «Дер�
жавний земельний банк»
Світлана Скосирська, Держ�

зембанк визначив для себе три
стратегічні цілі — регулювання
ринку землі, підтримка малого і се�
реднього бізнесу, розвиток пріо�
ритетних програм держави у сфері
агропромислового комплексу під
егідою Міністерства аграрної по�
літики і продовольства України. Зо�
крема, для розвитку малого й се�
реднього бізнесу визначальним на�
прямком буде заміщення імпорту в
сільському господарстві і розвиток
експорту. Ці програми фінансу�
вання є пріоритетними і саме це
має підтримати сільгоспвиробника. 

«Чудово, що у нас розвивають�
ся великі компанії, що у нас є ве�
ликі агрохолдинги, але необхідно
утримувати і середній бізнес на
селі, необхідно створювати умови,
за яких люди, які отримали свої
земельні ділянки, мали б можли�
вість прокредитуватися на досить
нормальних умовах, щоб цей біз�
нес розвивався», — підкреслила
очільниця Держзембанку.

Світлана Скосирська також по�
яснила, чому було обрано модель
банку, а не модель фонду. Звітність

банку щоденна, тоді як звітність
фонду здійснюється раз на квар�
тал. Отже, робота банку більш
прозора, більш керована і більш
зрозуміла. «З іншого боку, — за�
значила вона, — банк, отримуючи
гроші від землі, може відразу, ми�
наючи казначейство, інші проміж�
ні структури, пускати їх у кредиту�
вання. І ми поставили собі за мету
пускати в кредитування регіонів
саме ту суму, яку будемо збирати з
оренди землі». 

За словами Світлани Скосирсь�
кої, до кінця листопада планує�
ться проінвестувати аграріїв на
30 млн гривень, а в грудні вони
можуть сподіватися ще на 10�15 мі�
льйонів. Коштів побільшає, коли
у статутний капітал банку пере�
дадуть землі сільськогосподарсь�
кого призначення. За цієї умови
наступного року кредити можуть
зрости до 15 млрд гривень. 

Крім того, Держзембанк роз�
виватиме програми кредитування
спільно з банками�партнерами, за
умови наявності в їхніх портфелях
агрокредитів. Така угода про спів�
працю уже підписана з «Ощадбан�
ком». 

Для залучення додаткових ре�
сурсів в систему кредитування

вирішено також випускати облі�
гації, повідомила керівник бан�
ківського напрямку діяльності
Держзембанку Ганна Сидорова. Їх
кількість залежатиме від того,
скільки землі буде надано банку.
«Треба мати певний актив, щоб ви�
пускати облігації. Я бачу в активі
постійні грошові надходження від
оренди землі, які можна монети�
зувати і випустити під це земельні
облігації», — пояснила вона. Пла�
нується, що облігації фінансува�
тиме Нацбанк. На яку суму їх ви�
пустять, говорити ще рано, бо не
відомо, скільки землі надійде в
статутний фонд Держзембанку.
Розпочнуть роботу уже в цьому
році, а впровадження облігацій
займе десь рік. Ганна Сидорова та�
кож зауважила, що, згідно з парт�
нерськими програмами, Держзем�
банк зможе знизити відсоткову
ставку для кредитування сільгосп�
виробників. «Ми обмежуватимемо
маржу, тобто, якщо банку нада�
ється продукт під 12 відсотків, то
він має право націнки не більше
трьох відсотків», — сказала вона.

Щодо доступу до оренди дер�
жавних сільгоспземель, то він має
бути однаковим як для малих, так
і для великих аграрних підпри�
ємств, зазначила Світлана Ско�
сирська. І уточнила, що укладати
угоди оренди планується, за досві�
дом Іспанії, через електронну бір�
жу. При цьому банк братиме до
уваги, наскільки ефективно ви�
користовуються орендовані землі,
чи дотримуються сівозміни і як
орендарі дбають про збереження
родючості ґрунтів. 
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Недавно у пресцентрі Інформаційного агентства
ЛІГАБізнесІнформ відбувся круглий стіл 
«Державне регулювання ринку землі: 
світовий досвід у контексті українських реалій. 
Навіщо Україні Державний земельний банк?». 
Під час заходу керівництво Держзембанку
поділилося планами на наступний рік. 
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